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DH blev stiftet i 1934 som De Samvirkende Invalideorganisationer – DSI. 

De 33 medlemsorganisationer repræsenterer 330.000 medlemmer og alle slags handicap. 

 
 
Referat af bestyrelsesmøde i DH Høje-Taastrup afdeling 
 
 
Tirsdag, den 29. august 2017i Taastrup Kulturcenter, 
Til stede: Erna Christensen, DH, Aksel Kramer, Diabetesforeningen, Annette Karlsson, 
Diabetesforeningen, Erik Petersen, LEV, Jan Eriksson, Sind, Jeff Nielsen, DB, Jørn Bal-
le Larsen, PTU, Kenneth Bjerregaard, Scleroseforeningen, Brian Andersen, Autismefor-
eningen.  
 
Dagsorden 
 
1) Velkomst: Erna bød velkommen med en særlig velkomst til Jan Eriksson, der er nyt 

bestyrelsesmedlem fra SIND. 
2) Landsforeningen for bedre psykiatri – tilknytning til afdelingen 

Vi havde fået en anmodning fra en repræsentant for Bedre Psykiatri om mulighed for 
deltagelse i bestyrelsesmøderne. Da han ikke er medlem af DH indbyder vi pågæl-
dende til at deltage som observatør i nogle møder, hvorefter der træffes endelig be-
slutning. Betænkeligheden går hos nogle på det vedtægtsmæssige i ordningen.  

3) Gennemgang af dagsordenen. Ingen bemærkninger.  
4) Møde med direktør Per Aalbæk om BURC 

Erna og Kenneth refererede fra møde med BURC bl.a. om nedsættelse af 2 fokus-
grupper. Der var lidt meningsudvekling om udvælgelseskriterierne. Bestyrelsen er 
tryg ved processen som den blev beskrevet. Vi følger dog udvælgelsen for at se, om 
den giver anledning til bemærkninger på et senere tidspunkt. 

5) Kaffemøderne med de politiske partier 
Erna gjorde status. Der er kontakt til Femskridtspartiet. Det er umuligt at finde en da-
to, alle kan. Erna bemyndiges til at finde den mest passende dato.  
Der var snak om evt. at få et møde med den nye lokalliste. Venstre har ikke reageret. 

6) Handicaprådet i 2018 
a) DH’s besættelse af poster i handicaprådet  

Enighed om, at kun bestyrelsesmedlemmer kan udpeges.  
b) Besættelse af formandspost (Kenneth stiller ikke op) 

Som udgangspunkt bør vi gå efter formandsposten, selv om en engageret politi-
ker også kunne være en mulighed. Vi ved ikke, hvem der er mulighed før efter 
valget. Jørn Balle udtrykte interesse for posten. Bestyrelsen gav foreløbig støtte, 
idet vi træffer endelig beslutning i november.. 

c) Tilhørsforhold i kommunen (SHC, Jobcenter, Byrådscenter?) 
Erna ønskede en beslutning. Vi fastholder den nuværende tilknytning. 

d) Temaer til drøftelse med politikerne (skal være med til november mødet) 
Der nævntes følgende temaer: 
Sagsbehandling i forhold til økonomien 
Sagsbehandlingens standard i HTK sammenlignet med andre kommuner. Erik 
kendte en mulig oplægsholder. Kenneth mente, vi skulle være sikre på, vedkom-
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mende havde det fornødne objektive kendskab. Vi bør have oplevet pågældende 
før vi siger ja.  

e) Handicaprådets årshjul 2018 (input skal med til november mødet) 
Forslag ud over de faste punkter: 
Sagsbehandlingens samarbejde med Borgerrådgiveren (når årsrapporten forelig-
ger) 
Job og vækst 

f) Initiativer afledt af Handicappolitikken 
Kenneth foreslog: 
Guidelines, der styrer embedsværket (evt.,  som møder med de respektive centre 
uden or Handicapråds regie) 

7) Møde i Handicaprådet den 31.august - gennemgang af dagsorden 
a) Gennemgang af dagsordenen  

Dagsordenen gennemgået og drøftet. 
Vedr. pkt. 3 mente Aksel, Diabetesforeningen havde modtaget en invitation. Ved 
nærmere granskning var det fra Lederne(s Hovedorganisation) om en kampagne 
om frivillighed: Tag ansvar. Se evt. 
https://www.lederne.dk/tagansvar/forsiden?&aproc=1 
Aksel beklager forvekslingen 

b) Social- og Handicapcenteret og sagsbehandling, jf. presseomtalen i de seneste 
uger. 

8) Nyt fra medlemsorganisationerne 
Erik refererede – kort efter Ernas henstilling – om en sag omtalt i pressen. 
Erna, Erik og Kenneth stikker hovederne sammen for at aftale en nærmere strategi 
om, hvordan vi kan tage hu på en diskussion om, hvem der tager beslutningerne om 
at skære end på de aller-, allersvageste i kommunen. 

9) Eventuelt 
Erik lovede at oplyse datoen for LEV´s valgmøde. Er senere rundsendt: 9. november 

 
  
Med venlig hilsen 
 
Aksel Kramer 


